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Protokół nr 2/2023                                                                                                 

z posiedzenia XLIX Sesji zwyczajnej                                                                          

VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie  

 

WAK.0002.2.2023 

XLIX Sesja Rady Powiatu w Legionowie w dniu 27 lutego 2023 roku odbyła się               

w auli Starostwa Powiatowego w Legionowie.  

Obrady rozpoczęto 27 lutego 2022 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 14:28 tego 

samego dnia.  

 

1. Otwarcie obrad. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie Pan Leszek Smuniewski, 

witając Radnych, Gości oraz pozostałych członków obrad. 

Lista Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu (obecność potwierdzona przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

Lista Gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu (obecność potwierdzona przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

W posiedzeniu wzięło udział 22 członków Rady Powiatu w Legionowie: 

1. Aleksandra Bednarek 

2. Agnieszka Borkowska 

3. Piotr Choroś 

4. Przemysław Cichocki 

5. Zenon Durka 

6. Anna Gajewska 

7. Zbigniew Garbaczewski 

8. Mirosław Kado 

9. Michał Kobrzyński 

10. Izabela Kownacka 

11. Grzegorz Kubalski 

12. Zenon Kuska 

13. Konrad Michalski 

14. Agnieszka Powała 

15. Wiesław Antoni Smoczyński 

16. Leszek Smuniewski 

17. Sylwester Sokolnicki 

18. Jacek Szczepański 

19. Mariusz Śledziewski 

20. Tomasz Talarski 

21. Robert Wróbel 

22. Grzegorz Zbroch 
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Przewodniczący Rady Pan Leszek Smuniewski poinformował zebranych, że „na mocy         

art. 15 ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady 

Powiatu w Legionowie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz             

na stronie internetowej Powiatu Legionowskiego. Tablica informacyjna usytuowana jest 

przed wejściem do sali obrad. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie jest 

związana z wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo, aby ich 

wypowiedzi lub wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o opuszczenie sali obrad”. 

 

 

 

2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący Rady powiedział, że do przedstawionego porządku obrad - stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu – chciałby zaproponować zmianę. Dodał, że w związku               

z inicjatywą Starosty Legionowskiego oraz Powiatowego Urzędu Pracy w Legionowie            

we współpracy z CECH-em Rzemiosł Różnych i Powiatową Izbą Gospodarczą na dzisiejszej 

Sesji zostaną wręczone podziękowania przedsiębiorcom wspierającym społeczność lokalną, 

samorząd i instytucje z terenu powiatu. W związku z tym, chciałby zaproponować                 

do porządku obrad jako pkt 4. Podziękowanie przedsiębiorcom wspierającym społeczność 

lokalną, samorząd i instytucje z terenu powiatu. Zapytał, czy któryś z Radnych chciałby 

wnieść jakieś uwagi do przedstawionego wniosku? W związku z brakiem zgłoszeń, 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie punktu 4 do porządku obrad: Podziękowanie przedsiębiorcom wspierającym 

społeczność lokalną, samorząd i instytucje z terenu powiatu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, 

Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Zenon 

Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Robert 

Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (4) 

Aleksandra Bednarek, Grzegorz Kubalski, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski 

Następnie zapytał, czy są jeszcze jakieś uwagi dotyczące porządku obrad? W związku             

z brakiem sugestii, Pan Leszek Smuniewski stwierdził, że porządek obrad został 

zaakceptowany. 
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3. Podziękowanie za organizację i wspieranie bezinteresownej działalności 

społecznej i charytatywnej na terenie powiatu. 

 Przewodniczący Rady powiedział, że kilka dni temu minęła rocznica wybuchu wojny 

w Ukrainie. Jest to olbrzymia tragedia i barbarzyństwo, które dzieje się tuż za granicami 

naszego kraju. Dodał, że prawdopodobnie zginęło już kilkaset tysięcy żołnierzy, 

kilkadziesiąt tysięcy cywili i jest kilka milionów rodzin, których dotknęła ta tragedia. 

Zaznaczył, że Polska od pierwszych chwil tego konfliktu opowiedziała się po właściwej 

stronie i wykazała się daleko idącą pomocą. Instytucjonalnie udziela tej pomocy od 

pierwszego dnia konfliktu, począwszy od rozwiązań prawnych, przez organizacyjne oraz 

wsparcie militarne. Udzielana pomoc instytucjonalna jest bardzo wysoko ceniona przez 

inne kraje. Ta pomoc ma wsparcie od strony drugiego obszaru działalności, bo Polacy jako 

naród wykazali się olbrzymim sercem i wrażliwością na wspomnianą tragedię. Zaznaczył,                

że dzisiaj, tak jak na poprzedniej Sesji odbędzie się akcja podziękowania wybranym 

mieszkańcom powiatu, ponieważ nie sposób podziękować i uhonorować wszystkich,                

z uwagi na to, że bardzo często ta pomoc udzielana jest anonimowa. Powiedział, że dzisiaj 

podziękowania udzielone zostaną głównie dla mieszkańców z Gminy Nieporęt, którzy 

poprzez swoją działalność wspierali uchodźców oraz tych, którzy zostali w Ukrainie,         

m.in. organizując konwoje, zbiórki żywności, rzeczy materialnych oraz zbiórki pieniędzy. 

Zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Kultury i Promocji o przedstawienie gości. 

Złożył podziękowanie Radnym, którzy włączyli się w tą akcję i wskazali osoby, które                

z terenu ich gmin włączyły się w pomoc Ukrainie. Dodał, że jeżeli jeszcze ktoś wie o takich 

osobach to bardzo prosi o informację bezpośrednio do niego lub do Biura Rady, ponieważ 

na marcowej Sesji Rady Powiatu również planowane jest uhonorowanie kolejnych osób        

z powiatu, które pomagają. 

Pani Joanna Kajdanowicz poprosiła Przewodniczącego Rady Pana Leszka Smuniewskiego,  

Starostę Legionowskiego Pana Sylwestra Sokolnickiego oraz Wójta Gminy Nieporęt Pana 

Macieja Mazura o wręczanie podziękowań. Kolejno odczytała osoby wyróżnione. 

1) Prezes Legionowskiego WOPR – Pan Krzysztof Jaworski; 

2) Pan Kristóf H. 

3) Pan Daniel S. 

4) Pani Agnieszka S. 

5) Pani Małgorzata F. 

6) Pani Joanna G. 

7) Pani Agata K. 

8) Pani Monika Ś. 

9) Pani Dorota B. 

10) Pani Joanna P. 

11) Pani Małgorzata P. 

12) Pani Renata D. 

13) Pani Barbara K. 

14) Pani Katarzyna K. 

15) Pani Anna K. 

16) Pani Anna A. 

17) Pan Vladyslav L. 

18) Pani Anna N. 
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19) Pani Nataliya V. 

20) Pani Edyta K. 

21) Pani Małgorzata M. 

22) Pani Monika B. 

23) Pani Iwona B. 

24) Pani Marlena K. 

25) Pani Małgorzata W. 

26) Pani Joanna R. 

27) Pani Bogusława K. 

28) Pani Katarzyna K. 

29) Pani Magdalena K. 

30) Pani Anna S. 

31) Pani Anna S. 

Podziękowania zostały wręczone, na sali rozległy się oklaski.  

Przewodniczący Rady jeszcze raz złożył podziękowania wszystkim, za prowadzone działania 

i za udział w Sesji Rady Powiatu. 

Następnie przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

  

 

 

4. Podziękowanie przedsiębiorcom wspierającym społeczność lokalną, samorząd 

i instytucje z terenu powiatu. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Naczelnika Wydziału Kultury i Promocji                   

o wprowadzenie do tematu. 

Pani Joanna Kajdanowicz powiedziała, że wiadomym jest, iż przedsiębiorcy to kluczowa dla 

rozwoju kraju, a tym samym dla regionów grupa społeczna. Dodała, że rozwój małej               

i średniej przedsiębiorczości jest fundamentem polskiej gospodarki, ponieważ 

przedsiębiorcy tworzą miejsca pracy i budują kapitał społeczny szkoląc profesjonalne 

kadry. Zaznaczyła, że praktycznie od chwili kiedy został przywrócony w Polsce samorząd 

lokalny na szczeblu powiatowym, Powiat Legionowski rozpoczął współpracę z sektorem 

przedsiębiorstw i ta kooperacja trwa do dzisiaj na bardzo wielu płaszczyznach,                        

w szczególności w zakresie aktywizacji zawodowej mieszkańców, praktycznej nauki                

i wprowadzania na lokalnym rynku nowoczesnych i innowacyjnych rozwiązań. Dodała,          

że wiele podmiotów działających w powiecie to przedsiębiorcy angażujący się                         

w przedsięwzięcia społeczne i edukacyjne. Pani Joanna Kajdanowicz powiedziała, że teraz 

zostaną wręczone symboliczne podziękowania i wyróżnienia dla firm, które są bardzo 

zaangażowane we wsparcie lokalnego rynku i działania samorządu. Firmy zostały wskazane 

przez Powiatowy Urząd Pracy w Legionowie, Cech Rzemiosł Różnych i Małej 

Przedsiębiorczości oraz Powiatową Izbę Gospodarczą w Legionowie.           

 

Kolejno odczytała firmy wyróżnione, które regularnie współpracują z Powiatowym Urzędem 

Pracy w Legionowie w zakresie aktywizacji zawodowej mieszkańców powiatu, tworzenia 

nowych miejsc pracy i wspierania rozwoju lokalnego rynku pracy. 
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Poprosiła o zabranie głosu Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Legionowie. 

Pani Elżbieta Szczepańska powiedziała, że chciałaby serdecznie podziękować 

przedstawicielom firm działających na terenie Powiatu Legionowskiego za współpracę na 

rzecz lokalnego rozwoju rynku pracy, ale przede wszystkim za aktywizację zawodową osób 

bezrobotnych. Dodała, że sytuacja przez ostatnie dwa lata była bardzo trudna – pandemia 

COVID-19, kryzys ekonomiczny, wojna na Ukrainie, ale pomimo tego, przedsiębiorcy cały 

czas dbali o rozwój swoich firm, tworząc nowe miejsca pracy, w rezultacie zatrudniając 

bezrobotnych, pozwalając im na rynek pracy. Podziękowała za współpracę i zaangażowanie 

wszystkim podmiotom działającym na terenie Powiatu Legionowskiego. Zaprosiła 

wszystkich do dalszej współpracy.  

Pani Joanna Kajdanowicz poprosiła Przewodniczącego Rady Pana Leszka Smuniewskiego 

oraz Starostę Legionowskiego Pana Sylwestra Sokolnickiego, aby wspólnie z Dyrektorem 

PUP w Legionowie wręczyli podziękowania liderom – przedstawicielom firm. 

1) Panu Józefowi Z.  

2) Panu Markowi G.  

3) Panu Jackowi R.  

4) Pani Monice O. 

5) Panu Andrzejowi P. 

6) Pani Agnieszce B. 

7) Panu Konradowi K. 

8) Pani Joannie B. 

9) Panu Krzysztofowi M. 

10) Pani Monice J. 

11) Panu Dariuszowi S. 

12) Pani Sylwii W. 

13) Panu Pawłowi K. 

14) Pani Aleksandrze Sz. 

15) Pani Anecie R. 

16) Panu Szymonowi G. 

Na sali rozległy się oklaski. 

Pani Joanna Kajdanowicz powiedziała, że teraz zostaną wręczone wyróżnienia dla 

przedsiębiorców zrzeszonych w Cechu Rzemiosł Różnych i Małej Przedsiębiorczości, którzy 

wspierają Powiat Legionowski przede wszystkim na polu praktycznej nauki zawodu, 

kształcą nowe pokolenia rzemieślników. Zwróciła się z prośbą do Starszego Cechu Rzemiosł 

Różnych i Małej Przedsiębiorczości o zabranie głosu.  

Pan Stefan Marciniak złożył podziękowanie Przewodniczącemu Rady, Staroście 

Legionowskiemu, Dyrektorowi PUP w Legionowie oraz Naczelnikowi WKP za zorganizowanie 

tej uroczystości. Dodał, że Cech uczy w ciągu trzech lat około stu uczniów. Po tym czasie, 

uczniowie zdają egzaminy czeladnicze. 

Pani Joanna Kajdanowicz poprosiła Przewodniczącego Rady Pana Leszka Smuniewskiego 

oraz Starostę Legionowskiego Pana Sylwestra Sokolnickiego, aby wspólnie z Panem 
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Stefanem Marciniakiem wręczyli podziękowania przedstawicielom firm. Odczytała kolejno 

przedstawicieli wyróżnionych firm. 

1) Pani Katarzyna M. 

2) Pan Andrzej K.  

3) Pan Jarosław K. 

4) Pan Marek R. 

5) Pani Dorota G. 

6) Pan Adam Sz. 

7) Pan Jarosław K. 

8) Pan Wojciech L. 

9) Pan Tadeusz G. 

10) Pan Witold M. 

Na sali rozległy się oklaski. 

Pani Joanna Kajdanowicz powiedziała, że teraz zostaną wręczone wyróżnienia 

przedsiębiorcom zrzeszonym w Powiatowej Izbie Gospodarczej w Legionowie, którzy             

w swojej codziennej działalności przyczyniają się do rozwoju gospodarczego powiatu, 

działają na rzecz wspólnoty lokalnej i samorządu gospodarczego, promują innowacyjność, 

a także angażują się w działalność społeczną. 

Zwróciła się z prośbą do Prezesa Powiatowej Izby Gospodarczej w Legionowie o zabranie 

głosu  

Pan Kazimierz Kurnicki podziękował za umożliwienie podczas uroczystej Sesji wyróżnienia 

przedsiębiorców. Dodał, że niektórzy, z tych którzy już dzisiaj zostali uhonorowani,               

są również członkami Powiatowej Izby Gospodarczej. Powiedział, że PIG działa nie tylko na 

rzecz rozwoju swoich przedsiębiorstw, ale również na rzecz społeczeństwa, udzielając się 

w wielu przedsięwzięciach. Powiedział, że dzisiejsze podziękowanie jest głównie za ich 

wkład pracy, za to, że w tych trudnych czasach się rozwijają i za innowacyjność, którą 

wprowadzają w swoich przedsiębiorstwach.     

Pani Joanna Kajdanowicz poprosiła Przewodniczącego Rady Pana Leszka Smuniewskiego 

oraz Starostę Legionowskiego Pana Sylwestra Sokolnickiego, aby wspólnie z Panem 

Kazimierzem Kurnickim wręczyli podziękowania przedstawicielom firm. Odczytała kolejno 

przedstawicieli wyróżnionych firm. 

1) Pan Grzegorz G. 

2) Pani Paulina. P. 

3) Pani Helena O. 

4) Pan Robert O. 

5) Pan Piotr R. 

6) Pan Andrzej P. 

7) Pan Przemysław Z. 

8) Państwo Dorota i Krzysztof L. 

9) Pan Szymon R. 

10) Pani Barbara K. 

Na sali rozległy się oklaski. 



7 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Starostę Legionowskiego. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że chciałby raz jeszcze przyłączyć się do tych 

wszystkich podziękowań, które zostały wypowiedziane. Zarówno tym, którzy zaangażowali 

się w pomoc dla Ukrainy, ale również wszystkim przedsiębiorcom, którzy w tym trudnym 

okresie czasu tworzą warunki nie tylko dla codziennej działalności swoich firm, ale również 

pracują nad jej rozwojem. Podziękował za zaangażowanie i pomoc. 

Starosta Legionowski powiedział, że jest osoba, która w tym całym procesie o którym 

dotychczas dzisiaj była mowa, odegrała bardzo ważną rolę – Dyrektor Powiatowego Urzędu 

Pracy Pani Elżbieta Szczepańska, która właśnie odchodzi na emeryturę. Złożył 

podziękowania               za szczerość, lojalność i dobrą współpracę. Dodał, że Pani Elżbieta 

Szczepańska pracowała praktycznie od czasu powstania Powiatu Legionowskiego, czyli od 

2001 roku, na różnych szczeblach zawodowych.     

Na sali rozległy się oklaski. 

Pani Elżbieta Szczepańska podziękowała Staroście Legionowskiemu za miłe słowa. 

Podziękowała za współpracę i wsparcie również Panu Robertowi Wróblowi, poprzedniemu 

Staroście, z którym pracowała najdłużej.  

Złożyła podziękowania również kierowniczkom instytucji powiatowych, przedstawicielom 

rynku pracy oraz wszystkim, z którymi współpracowała podczas swojego 22- letniego 

stażu pracy.   

 

Na sali rozległy się oklaski. 

Przewodniczący Rady jeszcze raz złożył serdeczne podziękowania Dyrektorowi PUP                

w Legionowie.  

Następnie, na prośbę Pana Witolda Modzelewskiego, umożliwił zabranie mu głosu. 

Pan Witold Modzelewski powiedział, że chciałby w imieniu wszystkich przedsiębiorców 

powiatu złożyć podziękowania Przewodniczącemu Rady, Państwu Radnym, Staroście 

Legionowskiemu, pracownikom Urzędu. Złożył życzenia Dyrektorowi PUP w Legionowie 

Pani Elżbiecie Szczepańskiej samych pięknych, słonecznych i radosnych dni. Powiedział,    

że uhonorowanie pracy przedsiębiorców, to bardzo miła chwila. Zwrócił się z prośbą, aby 

zawsze pamiętać o przedsiębiorcach, nie tylko przy takich okazjach jak w dniu dzisiejszym.    

Na sali rozległy się oklaski. 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

5. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że w okresie od dnia 27.01.2023 r. do dnia 

23.02.2023 r., wpłynęły do Biura Rady lub bezpośrednio do Przewodniczącego Rady 

następujące pisma: 
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1) Uchwała Nr 24/2023 Zarządu Powiatu w Legionowie w sprawie sprawozdania       

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Legionowski za 2022 rok – stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu; 

2) informacja od Zarządu Powiatu w Legionowie o udzielonych ulgach w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny – stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu ; 

3) odpowiedź uzyskana od Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego w Warszawie 

na zapytanie Radnej Pani Agnieszki Borkowskiej, w sprawie planowanych zmian 

tras autobusów strefowych linii 723 i 731 – stanowi załącznik nr 6                          

do protokołu; 

4) pytanie Radnej Pani Aleksandry Bednarek i Radnej Agnieszki Borkowskiej, które 

zostało zadane na posiedzeniu Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych     

w dniu 20.02.br., dotyczące wyróżnienia osób, które zaangażowały się w pomoc 

charytatywną, m.in. dla uchodźców z Ukrainy – stanowi załącznik nr 7               

do protokołu; 

5) do wiadomości Rady Powiatu w Legionowie pismo skierowane do jednostek 

samorządu terytorialnego, dotyczące podjęcia działań w zakresie 

zagospodarowania terenu wokół zrewitalizowanej stacji w Zegrzu Południowym 

pod względem organizacji ruchu kołowego – stanowi załącznik nr 8                    

do protokołu; 

6) życzenia od Komendanta Hufca ZHP Legionowo „Wszystkiego najlepszego dla 

Was i wszystkich sojuszników, którzy wspierają nas w działaniu, abyśmy mogli 

pozostawić ten świat trochę lepszym” – stanowi załącznik nr 9 do protokołu; 

7) pismo od Pani Iwony B., która była wyróżniona na dzisiejszej Sesji, m.in.              

za wsparcie działań humanitarnych i społecznych dla uchodźców z Ukrainy - 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że termin kolejnej Sesji Rady Powiatu w Legionowie 

przewidziany jest w dniu 27 marca br.  

 

 

6. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

Starosta Legionowski powiedział, że szczegółowe informacje dotyczące pracy 

Zarządu Powiatu Legionowskiego oraz poszczególnych komórek organizacyjnych Starostwa 

Powiatowego w Legionowie Radni otrzymali w formie elektronicznej. Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu 

Następnie przedstawił prezentację na temat najważniejszych, bieżących prac na terenie 

Powiatu Legionowskiego – stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Nadmienił, że jeżeli są pytania, to oczywiście zostaną udzielone odpowiedzi. Dodał, że jeżeli 

chodzi o pytania dotyczące obecności dzików na terenach zabudowanych powiatu,                

to informuje, iż na jego prośbę o godz. 13:00, obecny będzie na Sesji Powiatowy Lekarz 

Weterynarii Pan Maciej Wierzchoń i odpowie na wszelkie pytania w tym zakresie. 
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Przewodniczący Rady podziękował za informacje i zaproponował dyskusję, w której kolejno 

udział wzięli. 

Pan Wiesław Smoczyński zapytał, czy jest już ustalony termin uruchomienia kolei                 

do Zegrza?  

Pan Sylwester Sokolnicki odpowiedział, że powiat nie jest inwestorem. Ale z informacji jakie 

posiada, to planowane jest to na początek czerwca. Nadmienił, że był już przewidywany 

termin na koniec 2022 roku, a nie został dotrzymany, więc nie jest w stanie 

zagwarantować, że termin na początek czerwca zostanie dotrzymany.  

Pani Agnieszka Borkowska zapytała odnośnie skrzyżowania ul. Jagiellońskiej                            

z ul. Słowackiego w Legionowie. Czy tam przewidywana jest budowa ronda, czy światła? 

Starosta Legionowski powiedział, że zaplanowana tam jest budowa ronda.  

Pan Mirosław Kado odniósł się do tematu kolei. Powiedział, że pierwotnie nasyp pomiędzy 

Wieliszewem, a Zegrzem miał być tylko utwardzony, a teraz jest budowany od nowa. 

Pani Agnieszka Powała powiedziała, że w imieniu wszystkich Radnych, a w szczególności 

członków Komisji Oświaty, Kultury i Sportu chciałaby złożyć serdeczne podziękowania 

Kierownikowi Referatu Edukacji Panu Tomaszowi Lisowskiemu za współpracę,                       

za profesjonalizm, za cierpliwość do Radnych. Złożyła życzenia, aby mógł realizować swoje 

marzenia na które dotychczas nie miał czasu.  

Pan Tomasz Lisowski podziękował za wszystkie miłe słowa. Powiedział, że odchodzi na 

emeryturę po 45 latach pracy zawodowej, z czego ponad 21 lat pracował w Starostwie 

Powiatowym w Legionowie. Nadmienił, że chciałby wszystkim Radnym, wszystkich 

kadencji, serdecznie podziękować za współpracę, za uwagi i dyskusje oraz za wsparcie. 

Podziękowania skierował również do członków Zarządów Powiatu. 

Kolejno złożył podziękowanie pracownikom Referatu Edukacji, ponieważ bez ich wsparcia   

i ciężkiej pracy nie byłoby efektów działań Referatu.   

Na sali rozległy się oklaski. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

7. Bezpieczeństwo publiczne w Powiecie Legionowskim. Sprawozdania                     

za rok 2022: 

Przewodniczący Rady powiedział, że z uwagi na inne obowiązki służbowe,                    

w dzisiejszej Sesji nie mógł uczestniczyć Prezes Zarządu Powiatowego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych RP Pan Krzysztof Goślicki. 
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a) Komendanta Powiatowego Policji; 

Pan Leszek Smuniewski zwrócił się z prośbą do Komendanta Powiatowego Policji                      

o omówienie tematu. 

Pan Krzysztof Pijanowski powiedział, że Ocena Stanu Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego na terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Legionowie za 2022 r. 

została przekazana Przewodniczącemu Rady – stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Następnie przedstawił prezentację – stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

W zastępstwie Przewodniczącego Rady Wiceprzewodniczący Rady Pan Robert Wróbel 

podziękował za przedstawienie sprawozdania i zaproponował dyskusję, w której kolejno 

udział wzięli. 

Pani Aleksandra Bednarek zapytała o odprowadzenie sprawców przestępstw dotyczących 

przemocy domowej, która wzrosła z 2 do 30. Z czego to wynika? Czy to jest wynik zmiany 

ustawy, że jest takie prawo, czy faktycznie tak wzrosła ilość tych wykroczeń? 

Pan Krzysztof Pijanowski powiedział, że ustawa dotycząca izolacji przestępstw domowych 

został wprowadzona w ubiegłym roku i daje policji uprawnianie izolacji w trybie cywilnym. 

Dodał, że wcześniej to uprawnienie miał prokurator i za każdym razem przy stwierdzeniu 

przemocy domowej policja wnioskowała o taką izolację, więc to uprawnienie było 

procesowe.    

Pan Wiesław Smoczyński zapytał o kwestię jeżdżących z nadmierną prędkością na 

motocyklach, którzy są zagrożeniem nie tylko ze względu na prędkość, ale również ze 

względu na huk. Powiedział, że jest to bardzo uciążliwe, szczególnie w weekendy 

mieszkając np. przy ul. Jana Kazimierza w Nieporęcie. Zapytał jak z tym można walczyć? 

Czy Komenda próbuje z tym walczyć? 

Pan Krzysztof Pijanowski powiedział, że Komenda z tym walczy, jak z każdym innym 

problemem mieszkańców. Zachęcił do nanoszenia zagrożeń do Krajowej Mapy Zagrożeń. 

Nadmienił, że Policja jest wtedy zobowiązana przynajmniej kilka razy wysłać patrol w to 

miejsce. Dodał, że jeżeli jest to nagminne, zachęca do informowania dyżurnego lub 

przekazania informacji na telefon alarmowy o takim zagrożeniu i wtedy na pewno policja 

się tam pojawi i to sprawdzi. Dodał, że jeżeli Policja stwierdzi, że jest to bardzo uciążliwe   

i że należy tam przeprowadzić działania, to one zostaną przeprowadzone. 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że motocykle jeżdżą z tak dużą prędkością, że zanim 

on wykona telefon, motor odjedzie już bardzo daleko. Dodał, że w jego ocenie powinny być 

prowadzone działania prewencyjne w tym zakresie. 

Pan Krzysztof Pijanowski ponownie zachęcił do nanoszenia tych zagrożeń do Krajowej Mapy 

Zagrożeń.  

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że popiera wypowiedź Pana Wiesława Smoczyńskiego, 

ponieważ sam również tego doświadcza. Dodał, że motocykle jeżdżą z prędkością światła 

i nie jest realne, że po przekazanej informacji, Policja będzie w stanie skutecznie podjąć 

działania w tym zakresie. Zaznaczył, że niejednokrotnie zgłaszał ten problem                          

w Komisariacie Policji w Serocku, podając imię i nazwisko właściciela motoru. Podobny 
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problem jest z szybką jazdą samochodami, zgłaszając problem, nie widzi żadnej reakcji. 

Dodał, że rozumie, iż reagować w tej sytuacji nie jest łatwo, ponieważ zanim ktoś 

przyjedzie, to ten samochód już dawno odjedzie. Zwrócił się z prośbą, aby może metodą 

operacyjną ustalić nazwiska właścicieli tych pojazdów. Powiedział, że być może                      

w Legionowie będzie to trudniejsze, bo są też pewnie przyjezdni, ale w małych gminach 

można ustalić właścicieli tych pojazdów. 

Pan Krzysztof Pijanowski powiedział, że zgłosi te uwagi i przekaże polecenia Komendantom, 

aby zainteresowali się tym problemem.   

Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, że odnosząc się do omawianego tematu, chciałaby 

poinformować, że otrzymuje zgłoszenia w tej sprawie od mieszkańców dwóch ulic                   

w Legionowie – ul. Sobieskiego i ul. Warszawskiej. 

Kolejno dodała, że zauważyła, iż od 2-3 lat powiększyła się liczba otwieranych salonów gier 

OPEN. Nadmieniła, że ostatnio na ul. Granicznej się taki pojawił, był otwarty ok 2 lat,             

ale teraz już go nie ma. Kolejny jest na ul. Jagiellońskiej. Zdaje sobie sprawę, że jest to 

żmudna praca, by je wyeliminować. Zapytała, czy ten temat jest w jakiś sposób 

monitorowany? 

Pan Krzysztof Pijanowski powiedział, że szybka jazda motorów to jest ogólny problem i to 

nie jest tak, że Policja tego nie widzi i nie reaguje. Reaguje np. karą w formie mandatu. 

Dodał, że polecenie zostanie przekazane Naczelnikowi Ruchu Drogowego, żeby zwrócił na 

ten problem szczególną uwagę.  

Kolejno odniósł się do tematu salonów gier. Nadmienił, że Policja ma uprawnienia do 

kontroli takich punktów, ale nie posiada uprawnienia do stwierdzania, czy to jest salon 

legalny, czy nie. Do takiej kontroli upoważniona jest służba celno – skarbowa. Zaznaczył, 

że o wszystkich salonach gier Policja informuje służby skarbowe.      

Pan Mirosław Kado odniósł się do sprawozdania, w którym jest napisane, że wakaty 

policyjne na dzień 31 grudnia 2022 roku wyniosły 8, natomiast w prezentacji na dzień         

31 marca jest napisane, że będzie 28 wakatów. Zapytał, skąd taka różnica? 

Pan Krzysztof Pijanowski powiedział, że zwolnienia to również przejścia na zaproszenie  

emerytalne i na 1 marca będzie 28 wakatów. 

Kontynuując Pan Mirosław Kado zapytał, jakie są plany w związku z tym?  

Pan Krzysztof Pijanowski odpowiedział, że dla niego będzie to wyzwanie, ponieważ 

Komenda Powiatowa nie zatrudnia nowych policjantów. Politykę kadrową i zatrudnienia 

prowadzi Komenda Stołeczna. Dodał, że wakatów na dzień 1 marca br. będzie w Komendzie 

ok 12 % i to chyba będzie najmniejszy wakat jaki będzie w garnizonie. Nadmienił,                

że w jego ocenie, najpierw uzupełniane będą wakaty w Komendach z większymi brakami 

kadrowymi. Zaznaczył, że zabiega o to, aby uzupełnić wakaty w Komendzie w Legionowie. 

Powiedział, że zachęcani są również policjanci z powiatów ościennych, aby się przenosili   

do Warszawy. Wyraził nadzieję, że do końca br. uda się zapełnić przynajmniej połowę 

wakatów.  
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Pan Mirosław Kado powiedział, że czasami w społeczności lokalnej, mieszkańcy się sami 

organizują w celu przeciwdziałania przestępczości organizując, tzw. straże sąsiedzkie. 

Zapytał, czy one są monitorowane, zgłaszane Policji? 

Pan Krzysztof Pijanowski odpowiedział, że nie słyszał o tym i nie otrzymał takich zgłoszeń.       

Pan Przemysław Cichocki powiedział, że posiedzeniu Komisji Porządku Publicznego został 

poruszony temat kradzieży i prób włamań. Zapytał jakie są obserwacje Komendanta w tym 

zakresie na początku roku 2023? Dodał, że z informacji przekazywanych przez 

mieszkańców tych prób jest więcej, niż w roku 2022. Zapytał jakie czynności mogą zostać 

podjęte, aby zadbać o bezpieczeństwo mieszkańców powiatu? Pojawił się pomysł                    

o zwiększeniu liczby patroli? Zapytał, czy Komendant widzi np. możliwość 

zintensyfikowania działań np. z Centrum Szkolenia Policji w Legionowie. Pan Przemysław 

Cichocki powiedział, że powiat jest również do dyspozycji jeżeli np. trzeba napisać wniosek 

o zwiększenie liczby etatów w powiecie. 

Pan Krzysztof Pijanowski powiedział, że jeżeli chodzi o współpracę z CSP to jest nawiązana 

z Panią Komendant i jest wsparcie dla Komendy w tym zakresie. Ale wyznaczenie 

policjantów z CSP do patroli, jest możliwe jeżeli program szkolenia przewiduje takie 

praktyki. Dodał, że są to patrole z policjantami z Komendy, ponieważ sami nie mają 

pełnych uprawnień do pracy w rejonie.    

Kolejno powiedział, że wniosek o zwiększenie liczby etatów jest oczywiście mile widziany, 

ale najpierw muszą zostać uzupełnione wakaty, które są.  

Pan Krzysztof Pijanowski powiedział, że kwestię włamań Policja analizuje na bieżąco. 

Nadmienił, że zaobserwowano wzrost zarówno włamań jak i kradzieży. Dodał, że zapewne 

wpływ na to mają różne czynniki, zarówno inflacja, kryzys, ale również napływ dużej ilości 

uchodźców z Ukrainy i coraz większej ilości przybyszów z Gruzji. Zaznaczył, że większość 

zatrzymywanych to właśnie oni. Nadmienił, że Policja prowadzi bardziej działania 

operacyjne, niż prewencyjne, z różnym skutkiem, ale sprawcy są zatrzymywani.   

Pani Izabela Kownacka powiedziała, że chciałaby poruszyć temat jazdy quadami. 

Wielokrotnie był poruszany temat wałów przeciwpowodziowych, który jest w Gminie 

Jabłonna. Zapytała, jakie są plany jeżeli chodzi o bezpieczeństwo wałów powodziowych, 

biorąc pod uwagę również ochronę środowiska? Jak Policja planuje to monitorować? 

Dodała, że raz widziała, iż był tam monitoring za pomocą dronów.   

Pan Krzysztof Pijanowski powiedział, że nie może udzielić informacji na temat planów jakie 

działania będą podejmowane. Może natomiast przytoczyć dane dotyczące tego tematu: 

1) 294 osoby legitymowane; 

2) 126 mandatów; 

3) 33 osoby pouczone. 

 

Dodał, że w tym roku zakończono postępowanie dotyczące rozjeżdżania wałów: 6 aktów 

oskarżenia w jednej sprawie i 1 akt oskarżenia w drugiej.  

Pan Robert Wróbel powiedział, że z satysfakcją przyjął informację, że na tle garnizonu 

Powiat Legionowski wypada dobrze. Dodał, że to już chyba taka tradycja powiatu,                 

że głównych atutów należy dopatrywać w dobrej komunikacji do Warszawy i relatywnie 
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wysokim bezpieczeństwie, jeżeli chodzi o okolice Warszawy. W jego ocenie wielu 

mieszkańców Powiatu Legionowskiego, świadomie wybrało powiat do zamieszkania, że jest 

to miejsce od wielu lat bezpieczne. Dodał, że wzrost kradzieży i włamań o 10 %, to są te 

dolegliwe dla mieszkańców przestępstwa i 12 % wakatów w Komendzie. Zaznaczył, że 

zapewne zarówno Zarząd Powiatu, jak i Starosta ze względu na swoje kompetencje, jeżeli 

będzie taka wola ze strony Komendanta oczywiście, wystąpi do władz centralnych, gdzie 

rozgrywa się polityka kadrowa, z prośbą o wsparcie Powiatu Legionowskiego w tym 

względzie. Ponieważ trudno realizować zadania w pełnym zakresie jak nie ma obłożenia 

etatów i nie ma komu realizować zadań.  

Kolejno powiedział, że chciałby również potwierdzić kwestię poruszaną przez Pana 

Wiesława Smoczyńskiego, dotyczącą uciążliwej jazdy motorów. W jego ocenie mieszkańcy 

powiatu najbardziej zaniepokojeni są wzrostem kradzież z włamaniem. Powiedział, że jeżeli 

Komenda Powiatowa Policji miałaby jakiś program/projekt, który mógłby wyjść naprzeciw 

temu zagrożeniu, to w jego ocenie zarówno od strony komunikacyjnej, ale i od strony 

realizacyjnej samorząd powiatowy mógłby się w to włączyć.    

Pan Leszek Smuniewski kontynuując wypowiedź przedmówcy, powiedział, aby Komendant 

pamiętał i powtarzał argument w stronę władz Komendy Stołecznej, że pomimo iż w całym 

garnizonie liczba mieszkańców wzrasta, to chyba nie ma takiego drugiego powiatu gdzie 

corocznie liczba mieszkańców wzrasta o 2000/3000, a limit etatowy w Komendzie 

Powiatowej od kilkunastu lat się nie zmienia.  

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że chciałaby się odnieść do kwestii włamań                  

i kradzieży. Dodała, że otrzymała od jednego z mieszkańców zdjęcie informacji 

umieszczonej na słupie na Grudziach o treści „Seria włamań w naszej dzielnicy. Złodzieje 

używają drona nawet do obserwacji. Jeśli zauważycie w pobliżu okien drona dzwońcie na 

policję. Z wielkim dopiskiem, że to nie jest żart” . Zapytała, czy rzeczywiście takie metody 

są stosowane? Nadmieniła, że jeżeli jest to jakaś nowa metoda, to w jej ocenie warto 

mieszkańców edukować w tym zakresie.  

Pan Krzysztof Pijanowski powiedział, że pierwszy raz słyszy o takiej metodzie, że sprawcy 

prowadzą obserwacje z drona, ale być może to funkcjonuje. Nie wie kto jest autorem takich 

rozwieszanych ogłoszeń, ale na pewno nie Policja.  

Pan Mirosław Kado nawiązał do kwestii rosnącej ilości kradzieży samochodów. Powiedział, 

że trzeba zwrócić uwagę, że rośnie nie tylko ilość włamań, ale również są one coraz bardziej 

śmiałe, tzn. kiedyś kradzieże w domu odbywały się jak nikogo w nim nie było, natomiast 

teraz coraz częściej zdarza się, że próby włamania dokonywane są w obecności 

domowników. A to może skończyć się czymś groźniejszym, nie tylko włamaniem. Dlatego 

uważa, iż przeciwdziałanie temu jest chyba teraz bardzo istotne.    

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski jeszcze raz podziękował 

za przedstawienie sprawozdania. Zadeklarował w imieniu władz powiatu daleko idącą 

pomoc.  

Przewodniczący Rady powiedział, że w związku z omawianiem kwestii bezpieczeństwa         

w powiecie, głos chce zabrać Radny Gminy Wieliszew Pan Edwin Zezoń. 
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Pan Edwin Zezoń powiedział, że rozpoczęła się budowa drogi krajowej DK61, która 

przebiega przez Michałów – Reginów i jest tam bardzo niebezpiecznie, szczególnie w tych 

miejscach, gdzie prowadzone są prace. Zwrócił się z prośbą o zwiększenie patroli, jeżeli 

chodzi o prędkość i przestrzeganie przepisów. Jest to bardzo ważne dla mieszkańców, 

szczególnie dla użytkowników komunikacji kolejowej i tych mieszkających na Silikatach.  

Kolejno powiedział, że drugi temat, który chciałby poruszyć to kwestia przejazdu 

kolejowego w Michałowie – Reginowie. Od lat były z nim duże problemy, ponieważ te 

szlabany były długo zamykane, ale w tym zakresie jest teraz już dużo lepiej. Ale to z kolei 

powoduje, że nikt nie przestrzega znaków, które są tam postawione. Zwrócił się z prośbą, 

aby były analizowane nagrania z kamery, która jest tam umieszczona, ponieważ jest to 

bardzo newralgiczny punkt. Jeżeli ten przejazd jest długo zamykany, to tworzy się kolejka 

i jest blokowana ul. Warszawska. Zwrócił uwagę, aby z kolejarzami dopracować szczegóły, 

aby ten przejazd był otwierany w miarę błyskawicznie, tak jak na Piaskach.     

Następnie powiedział, że mieszkańcy Gminy Serock zgłosili, że nagminnie naruszane są 

skarpy przez innych mieszkańców lub turystów. Zwrócił się z prośbą o sprawdzenie.   

Przewodniczący podziękował za wypowiedź. Dodał, że ma nadzieję, iż Komendant Policji 

weźmie pod uwagę zgłoszone sygnały.  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, przystąpił do realizacji kolejnego podpunktu 

porządku obrad.  

b) Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej; 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Zastępcy Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Legionowie o przedstawienie sprawozdania. 

Pan Karol Mendak przedstawił prezentację – stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie sprawozdania i zaproponował 

dyskusję, w której kolejno udział wzięli.  

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że chciałby przybliżyć jak ewoluuje służba pożarnicza. 

W 1998 roku wszystkich zdarzeń było ok 800, w ubiegłym roku prawie 2900, spośród tych 

800 – 60 % stanowiły pożary, a 40 % inne zdarzenia. Przez te 25 lat służba wyewoluowała 

w ten sposób, że jest znacznie więcej zdarzeń na terenie powiatu, a pożary stanowią 15 % 

wszystkich zdarzeń. Dowodzi to, jak dużo zadań dodatkowych nakładanych jest na Służbę 

Pożarniczą oraz jak istotna jest to służba i że warto wspierać jej rozwój, co też samorządy 

czynią systematycznie. 

W związku z brakiem zgłoszeń, Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego 

podpunktu porządku obrad. 

c) Prezesa Legionowskiego WOPR; 

Przewodniczący Rady złożył gratulacje Prezesowi Legionowskiego WOPR, ponieważ 

kilka dni temu został wybrany na kolejną kadencję pełnienia tej funkcji. Kolejno zwrócił się 

z prośbą do o przedstawienie sprawozdania z działalności za 2022 rok. 
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Pan Krzysztof Jaworski przedstawił prezentację – stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Legionowskiego WOPR – stanowi załącznik nr 17                      

do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie sprawozdania i zaproponował 

dyskusję, w której kolejno udział wzięli.  

Pan Leszek Smuniewski zapytał o wodną karetkę, która funkcjonuje w powiecie. Jak 

wygląda kwestia współpracy z Państwowym Ratownictwem Medycznym w tym zakresie?  

Pan Krzysztof Jaworski powiedział, że Pływający Zespół Państwowego Ratownictwa 

Medycznego jest zespołem należącym do firmy Meditrans z Warszawy. Dodał,                        

że Legionowskie WOPR udostępnia tylko miejsce na łódź oraz zapewnia miejsce 

wyczekiwania dla tej załogi, a ratownicy WOPR są tam sternikami. Zaznaczył, że to 

Meditrans jest odpowiedzialny za tą jednostkę.  

Pan Sylwester Sokolnicki w imieniu własnym i Członków Zarządu, skierował podziękowania 

do Komendantów oraz Prezesa czyli osób odpowiedzialnych za bezpieczeństwo Powiatu 

Legionowskiego. Podziękował za zaangażowanie, za codzienną pracę, za rozwiązywanie 

problemów i współpracę.   

W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do realizacji kolejnego podpunktu obrad. 

d) Prezesa Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie Prezesa Zarządu 

Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP zostanie przedstawione na 

kolejnej Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady powitał na Sesji Powiatowego Lekarza Weterynarii, którego poprosił 

o przedstawienie opinii w zakresie pojawienia się zwiększonej ilości dzików na terenie 

Powiatu Legionowskiego. Zwrócił się z prośbą o udzielenie odpowiedzi na temat możliwości 

ewentualnego zminimalizowania skutków tego problemu. 

Pan Maciej Wierzchoń powiedział, że tak naprawdę nie jest znana dokładna liczba dzików 

na terenie powiatu, ponieważ system pomiaru jest wadliwy. Nie ma obiektywnej metody 

pomiarowej. Dziki są liczone przez koła łowieckie, czyli na ogół tak, jak są w stanie je 

odstrzeliwać. Szacowane jest, że w tej chwili na terenie Powiatu Legionowskiego jest 500 

dzików. Nadmienił, że w jego ocenie, na podstawie danych dotyczących odstrzałów                

i obserwacji uważa, że jest ich co najmniej dwa razy więcej, a nie wykluczone, że nawet 

jeszcze więcej. Powiedział, że pozyskanych w ubiegłym roku było 540 sztuk, w tym 365     

w ramach planu łowieckiego, a 175 to był odstrzał sanitarny. Oprócz tego padłych, głównie 

zabitych w wypadkach drogowych było 49 sztuk. To było minimalnie więcej niż w ubiegłym 

roku, bo 37 sztuk upolowano w ubiegłym roku. Ale w ubiegłym roku było znacznie mniej 

dzików padłych – tylko 28.  

W ocenie Pana Macieja Wierzchonia strzelane jest mniej więcej połowa tego, co można by 

zastrzelić, do tego aby utrzymywała się stała populacja i w związku z tym populacja dzika 

rośnie. Dodał, że powiat ma kiepskie położenie jeżeli o to chodzi, bo sąsiedztwo Miasta 



16 

 

Stołecznego Warszawa, to duży obszar, gdzie się nie poluje. Ten obszar jest zabudowany, 

ale tylko w części i można zaobserwować, szczególnie w okresach letnich, że jak na terenie 

Warszawy jest jakiś festyn ze sztucznymi ogniami i hałasem, to liczba dzików w obwodach 

przylegających do Warszawy gwałtownie wzrasta. Oprócz tego są dwa duże szlaki 

migracyjne, jeden wzdłuż Wisły i drugi szlak na północ, gdzie zwierzaki dochodzą do Jeziora 

Zegrzyńskiego i w zasadzie zawracają na teren powiatu. Pan Maciej Wierzchoń powiedział, 

że za dużo dzików zostaje po sezonie, za dużo migruje na teren powiatu i niestety przez 

rozwój budownictwa jest coraz mniej terenów, gdzie można polować. Dodał, że obszar 

powiatu to są obwody łowieckie, z wyłączeniem terenów zurbanizowanych. Nadmienił,         

że jest generalnie zakaz polowania 150 m od zabudowań.   

Dodał, że sytuacja zdrowotna była taka, że wystąpił afrykański pomór świń. Na przełomie 

2018/2019 na terenie Powiatu Legionowskiego ponad 500 dzików zostało znalezionych 

padłych dodatnich, większość w wyniku ASF-u. W ocenie Pana Macieja Wierzchonia 

odnajdywany był co 7-8 dzik, czyli padło ich około 3500 – 4000. Populacja się zredukowała 

i był taki moment, że dzików praktycznie nie było widać. Następnie powiedział, że w 2020 

roku ASF wygasł i w tej chwili odnotowywane są pojedyncze przypadki tylko 

seropozytywne. Dodał, że od wschodu idzie druga fala afrykańskiego pomoru świń,            

ale „ona już tak dzików nie wybije”, ponieważ odporność populacyjna jest wysoka.  

Zaznaczył, że w kwestii ilości dzików, perspektywy są złe. Nadmienił, że ona będzie rosła, 

ASF nie ograniczy liczebności, nie ma praktycznie drapieżników, a nie ma innego sposobu       

na ograniczanie populacji dzików. Dodał, że w jego ocenie, myśliwi przy tym stanie 

osobowym nie są w stanie pozyskać więcej jak 700 – 750 dzików, a pozyskać należy 1000 

– 1200.  

Nadmienił, że z uwagi na to dzików jest dużo, zaczynają one zatracać strach przed ludźmi 

i przemieszczają się w obszary zabudowane, co stanowi duży problem. Dodał, że dziki 

można odławiać i łapać. Natomiast niestety ze względu na ASF zakazane jest ich 

przesiedlanie, tzn. dziki wyłapane muszą zostać, tak ja te zabite z broni palnej, albo 

poddane eutanazji. Nadmienił, że jest wiele opinii prawnych do kogo należy to zadanie. 

Kolejno zacytował fragment wystąpienia pokontrolnego Najwyższej Izby Kontroli, 

dotyczący problemów zwierząt dzikich w mieście – „Przebywanie zwierząt wolno żyjących 

w mieście niezależnie od tego, czy wynika z incydentalnego zabłąkania, czy ze stałego 

zasiedlenia terenów, może powodować naruszenie porządku publicznego oraz zagrożenia 

bezpieczeństwa obywateli. Zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 14 ustawy o samorządzie gminnym, 

do zadań własnych gminy należy przede wszystkim podejmowanie działań w celu 

przywrócenia porządku i zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom, np. poprzez 

chwytanie dzikich zwierząt i ich relokacje lub zabicie”. Podsumował, że z tego wynika,         

że według NIK, organizacją która powinna wyłapywać dziki i usuwać je z terenów, gdzie 

zamieszkują ludzie jest gmina. Zgadza się z tym również Pan Maciej Wierzchoń. Zaznaczył, 

że co do zasady, możliwe są dwie metody postępowania: 

1) klasyczna - oparta na art. 45 ust. 3 prawa łowieckiego, który mówi o tym,                  

że w przypadku szczególnego zagrożenia w prawidłowym funkcjonowaniu obiektów 

produkcyjnych i obiektów użyteczności publicznej przez zwierzynę, Starosta                 

w porozumieniu z Polskim Związkiem Łowieckim, może wydać decyzję o odłowie 

wraz z uśmierceniem lub odstrzale zwierzyny. Nadmienił, że nie jest to zadanie 

własne Starosty; 
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2) ze względu na ASF jest możliwość tzw. odłowu sanitarnego, czyli Powiatowy Lekarz 

Weterynarii ma możliwość wydania rozporządzenia nakazującego dokonania odłowu 

sanitarnego dzików i może to dofinansować ze środków budżetu państwa. Problem 

jest w tym, że ustawa nie określa komu dokładnie Lekarz ma wydać taki nakaz. 

Nadmienił, że dotychczas na Mazowszu było to nakazywane w Mieście Stołecznym 

Warszawa wojsku, w odniesieniu do poligonów.  

Pan Maciej Wierzchoń powiedział, że wydając taki nakaz do gminy, nie ma żadnej 

możliwości, aby to wyegzekwować, ponieważ w ustawie jest luka prawna, o której mówił 

wcześniej.  

Przewodniczący Rady podziękował za dokładne i merytoryczne omówienie tematu. 

Zaproponował dyskusję, w której kolejno udział wzięli.   

Pan Mirosław Kado powiedział, że od jakiegoś czasu nie odbywają się polowania 

zorganizowane. Dodał, że ma zgłoszenie od mieszkańców Gminy Wieliszew, że pojawiają 

się myśliwi lub osoby podające się za myśliwych i mieszkańcy mają pretensje, że myśliwi 

chodzą indywidulanie i polują. Mieszkańcy uważają, że zorganizowane polowania są 

bezpieczniejsze. Poprosił o wyjaśnienie. 

Pan Maciej Wierzchoń powiedział, że zgodnie z prawem łowieckim, myśliwi mogą brać 

udział zarówno w polowaniach indywidualnych, jak i zbiorowych. Dodał, że zbiorowe 

polowania zostały zakazane rozporządzeniem wojewody, w związku z zagrożeniem 

wścieklizną, natomiast polowania indywidulane są dozwolone, jeśli Powiatowy Lekarz 

Weterynarii wyda zgodę Kołu Łowieckiemu. Zaznaczył, że obligatoryjnie wszystkim Kołom 

Łowieckim wydał taką zgodę. 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że w jego ocenie, problem w tym zakresie jest 

pomiędzy starostą, a wójtami, prezydentem miasta. Złożył propozycję, aby Starosta na 

konwencie omówił ten temat i rozstrzygnął problem.      

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący Rady jeszcze raz złożył 

podziękowanie za omówienie tematu i przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

 

 8. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy 

Staroście. 

Pan Leszek Smuniewski zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Zarządzania 

Kryzysowego o przedstawienie sprawozdania. 

Pan Janusz Głogowski omówił sprawozdanie – stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie sprawozdania i zaproponował dyskusję.  

W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę                      

Nr 308/XLVII/2022 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r.               

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2023. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego        

o omówienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 308/XLVII/2022 Rady Powiatu         

w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2023. 

Pani Katarzyna Rembelska omówiła szczegółowo zmiany zawarte w uzasadnieniu                  

do powyższej uchwały.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję. Poinformował, że Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 27.02.br., 

pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Nr 308/XLVII/2022 

Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Legionowskiego na rok 2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Aleksandra Bednarek, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, Zbigniew 

Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, 

Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (4) 

Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Artur Stankiewicz, Robert Wróbel 

Uchwała Nr 318/XLVIX/2023 Rady Powiatu zmieniająca uchwałę Nr 308/XLIX/2022 

Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Legionowskiego na rok 2023 – stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę                    

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2023-2043. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego,       

o omówienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2022 – 2040. 
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Pani Katarzyna Rembelska omówiła szczegółowo zmiany zawarte w uzasadnieniu                  

do powyższej uchwały.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję. Poinformował, że Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 27.02.br., 

pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2023-2043. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Aleksandra Bednarek, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, Zbigniew 

Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, 

Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (4) 

Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Artur Stankiewicz, Robert Wróbel 

 

Uchwała Nr 319/XLIX/2023 Rady Powiatu zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2023-2043 – 

stanowi załącznik nr20 do protokołu. 

 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia 

Powiatu Legionowskiego do realizacji Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki 

Społecznej „Opieka wytchnieniowa” - edycja 2023 oraz zasad udzielania pomocy 

w ramach tego Programu. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Strategii, Rozwoju 

i Pozyskiwania Funduszy o omówienie projektu uchwały. 

Pan Michał Stalmach powiedział, że to już druga edycja programu Ministra Rodziny i Polityki 

Społecznej pod nazwą „Opieka wytchnieniowa”. Dodał, że program będzie realizowany tak 

jak w roku ubiegłym w Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” w Legionowie. Dodał,            

że w tym roku więcej jednostek zgłosiło się do tego programu, dlatego też kwota 

dofinansowania jest trochę niższa, niż ta o jaką został złożony wniosek. Nadmienił,                

że brakujące środki pokryje Dom Pomocy Społecznej „Kombatant” w Legionowie. 

Zaznaczył, że realizowany będzie dla 10 osób w wymiarze 14 dni. Podkreślił, że jest duże 

zainteresowanie wśród społeczeństwa jeżeli chodzi o korzystanie z tego programu.  
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Przewodniczący podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję,          

w której kolejno udział wzięli. 

Pan Mirosław Kado zapytał, czy w roku ubiegłym został wykorzystany cały limit? 

Pan Michał Stalmach potwierdził. 

Pan Leszek Smuniewski zapytał, czy w związku z dużym zainteresowaniem, i faktem,          

że otrzymane środki finansowane są mniejsze niż w roku ubiegłym, na przyszłe lata była 

rozważana opcja, aby w celu zwiększenia beneficjentów skrócić terminy? Czy te terminy 

wynikają z przepisów, jakie stawia Ministerstwo? 

Pan Michał Stalmach powiedział, że terminy zostały określone w Regulaminie programu. 

Jeżeli zainteresowanie będzie się utrzymywało, wtedy zostanie rozważone, czy należy 

wnioskować w kolejnych latach o większe środki finansowe.   

Pan Leszek Smuniewski poinformował, że Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 

27.02.br., pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia Powiatu 

Legionowskiego do realizacji Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Opieka 

wytchnieniowa” - edycja 2023 oraz zasad udzielania pomocy w ramach tego Programu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Aleksandra Bednarek, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, Zbigniew 

Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, 

Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (4) 

Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Artur Stankiewicz, Robert Wróbel 

Uchwała Nr 320/XLIX/2023 Rady Powiatu w sprawie przystąpienia Powiatu 

Legionowskiego do realizacji Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Opieka 

wytchnieniowa” - edycja 2023 oraz zasad udzielania pomocy w ramach tego Programu – 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 

obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie Powiatu 

Legionowskiego w 2023 roku. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Zarządzania 

Kryzysowego o omówienie projektu uchwały. 

Pan Janusz Głogowski powiedział, że podjęcie uchwały przez Radę Powiatu wynika z ustawy 

o samorządzie powiatowym oraz ustawy o bezpieczeństwie osób przebywających                   

na obszarach wodnych. Dodał, że taka uchwała procedowana jest corocznie, ponieważ 

zmieniają się stawki opłat za usuwanie tych obiektów i na rok 2023 zostały ustalone 

zgodnie z Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 28 lipca 2022 roku w sprawie 

maksymalnych opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 

pływających na rok 2023.  

Przewodniczący podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję.  

Poinformował, że Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 27.02.br., pozytywnie 

zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających z obszarów 

wodnych położonych na terenie Powiatu Legionowskiego w 2023 roku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Aleksandra Bednarek, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, Zbigniew 

Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, 

Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (3) 

Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Artur Stankiewicz 

Uchwała Nr 321/XLIX/2023 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających z obszarów 

wodnych położonych na terenie Powiatu Legionowskiego w 2023 roku – stanowi załącznik 

nr 22 do protokołu. 
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13. Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady powiedział, iż do protokołu z XLVIII Sesji Rady Powiatu, która 

odbyła się w dniu 30.01.br., dotychczas nikt nie zgłosił żadnych uwag. Zapytał, czy teraz 

ktoś z Radnych chciałby wnieść jakieś sugestie.  

Nikt z obecnych na posiedzeniu Radnych nie miał uwag, więc Pan Leszek Smuniewski 

przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji Rady Powiatu w Legionowie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Aleksandra Bednarek, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, Zbigniew 

Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, 

Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, Sylwester 

Sokolnicki, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, 

Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (4) 

Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Wiesław Antoni Smoczyński, Artur Stankiewicz 

 

Przewodniczący Rady potwierdził, że protokół z XLVIII Sesji Rady Powiatu w Legionowie 

został przyjęty. 

 

 

14. Wolne wnioski i oświadczenia. 

Radny Gminy Wieliszew Pan Edwin Zezoń powiedział, że chciałby powiedzieć                

o bardzo ważnej sprawie dla mieszkańców wsi Michałów – Reginów, mieszkających wzdłuż 

ul. Warszawskiej. Zwrócił się z prośbą do organu samorządowego, który dysponuje 

środkami finansowymi z budżetu państwa na tzw. wykluczenie komunikacyjne. Powiedział, 

że istnieje tam problem komunikacyjny, ponieważ komunikacja która funkcjonuje 

pomiędzy Serockiem, a Legionowem jest dla wielu mieszkańców, szczególnie starszych 

osób zbyt droga. Dodał, że Gmina Wieliszew w miarę możliwości pomaga tym 

mieszkańcom, ale ten temat nie jest załatwiony w sposób całościowy. Zaznaczył,                   

że mieszkańcy potrzebowaliby dwóch połączeń komunikacji autobusowej pomiędzy 

Wieliszewem, Michałowem – Reginowem i Legionowem. Zwrócił się z prośbą, aby Starosta 

wspólnie z Gminą Wieliszew ustalił kursy autobusów, ponieważ to w znaczący sposób ułatwi 

tym mieszkańcom życie.  

Pan Edwin Zezoń przekazał Przewodniczącemu Rady kopię petycji jaka została złożona          

do Wójta Gminy Wieliszew w tej sprawie – stanowi załącznik nr 23 do protokołu.        
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15. Zamknięcie posiedzenia. 

Posiedzenie Rady Powiatu w Legionowie zamknął Przewodniczący Rady, dziękując 

za obecność wszystkim uczestnikom Sesji. 

 

  

Przewodniczący 

Rady Powiatu w Legionowie 

 Leszek Smuniewski 

 

Protokół przygotowała Agata Szraga 

 

 


